
PROTOKÓŁ Nr XXXI/09

z przebiegu XXXI sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 28 kwietnia 2009 r.

od godz. 1300 do godz. 1605 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

•Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy.

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Teresa Mikołajczak – Główny księgowy,

•Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

•Regina Witczak – inspektor ds. OZKS, 

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

•Jacek Kornacki – Główny specjalista ds. zamówień publicznych,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Marian Cybulski – dyrektor SAPO,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK,

•Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS,

•Leszek Haufa – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku.

Inni gości:

•Tomasz Bugajski – Starosta Pilski,

•Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, 

•Barbara Klóska – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Falmierowie,

•Bożena Przydział – Kierownik Filii Powiatowego Biura Pracy w Wyrzysku,

•Anna Peplińska – Dyrektor Przedszkola Publicznego Nr 1 w Wyrzysku,

•Almuetaz Nasrullah Bellah – Zastępca Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku,

•Krzysztof Senska – Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku,



•Stefania Wojtkowiak – Przewodnicząca Towarzystwa Przyjaciół Dzieci w Wyrzysku,

•TV Asta

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r.:  

1)    przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r.,

2)  przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

o wykonaniu budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r. 

3)  przedstawienie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r.,

4)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

w  sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Wyrzyska  za  2008  r.  oraz  opinii  Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej,

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r. oraz wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Wyrzyska,

6)  podjęcie  uchwały  w sprawie  absolutorium dla  Burmistrza  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania 

budżetu za 2008 rok.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) nadania imienia dla Publicznego Przedszkola nr 1 w Wyrzysku,

2)wyrażenia  zgody  na  zbycie  udziałów  w  spółce  Przedsiębiorstwo  Inwestycyjno  – 

Wdrożeniowe „Noteć” Spółka z o. o. w Pile.
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11. Informacja Przewodniczącej Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych Rady 

Miejskiej  w  Wyrzysku  o  stanie  zabezpieczenia  podstawowej  opieki  medycznej  dla 

mieszkańców  Gminy  Wyrzysk  oraz  lekarzy  specjalistów  (opieka  medyczna  dla  młodzieży 

szkolnej).

12.  Informacja  Burmistrza  o  podjętych  w  roku  budżetowym  rozstrzygnięciach  w  zakresie 

stosowania  ulg  określonych  w  uchwale  Nr  XXV/196/08  z  dnia  29  października  2008  r. 

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 

należności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa – 

oraz  wskazanie  organów lub  osób  do  tego  uprawnionych,  w  terminie  jednego miesiąca  od 

zakończenia okresów sprawozdawczych.

13. Informacja Burmistrza Wyrzyska z bieżącej realizacji zadań inwestycyjnych na 2009 r.

14. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

15. Interpelacje i zapytania radnych.

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

17. Wystąpienia sołtysów.

18. Wolne głosy i wnioski.

19. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

.Sesję  otworzył  i  obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku – Pan Stefan Rymer. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu.

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie  z  przyjętą  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  na  liście  obecności  sekretarzem 

obrad winien zostać radny, Pan Leonard Borowczyk, jednak ze względu na fakt, iż radny jest 

przewodniczącym Komisji Rewizyjnej i zobligowany jest do przedstawienia wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska, na sekretarza wybrany został 

radny, Pan Kazimierz Dróbka.
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4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący na wstępie wniósł autopoprawkę polegającą na wykreśleniu w punkcie 9 ppkt 2 

akapitu w brzmieniu: „oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku”. 

W  wyniku  głosowania  wnioskowana  autopoprawka  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy 

14 głosach „za”.

Następnie przewodniczący zapytał czy do przedstawionego porządku obrad ktoś z radnych bądź 

Pani  burmistrz  chciałaby  wnieść  poprawki?  W  związku  z  nie  wniesieniem  uwag 

przewodniczący przedstawił porządek obrad wraz z przyjętą autopoprawką.    

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował,  że  każdorazowo protokół  wyłożony był  do wglądu w biurze 

Rady, była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku  z powyższym zapytał 

czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada  jednogłośnie,  w  obecności  14  radnych  przyjęła  protokół  Nr  XXX/09  z  dnia 

27 marca 2009 roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska podkreśliła ważniejsze sprawy, które miały miejsce okresie 

międzysesyjnym, a do których zaliczyła przede wszystkim zebrania sołeckie m.in. w Polanowie 

i Auguścinie. Na zebraniach tych podnoszone kwestie potrzeb remontów świetlic, budynków, 

w których znajdują się świetlice oraz budowa asfaltu w Auguścinie. Burmistrz poinformowała, 

że  zadanie  to  –  budowa asfaltu  –  jest  zaplanowane  w WPI  i  będzie  zrealizowane.  Ponadto 

w  okresie  międzysesyjnym  odbyło  się  spotkanie  przedstawicieli  gmin  w  Zarządzie 

Wojewódzkim OSP w Poznaniu odnośnie finansowania zakupu samochodu dla jednostek OSP 

funkcjonujących w krajowym systemie ratowniczo – gaśniczym.  W wyniku dyskusji na tym 

spotkaniu  udzielono  informacji,  iż  trzeba  będzie  zwiększyć  dotację  z  budżetu  gminy,  aby 

zadanie  to  sfinansować,  ponieważ  samochody  te  będą  droższe  aniżeli  w  roku  ubiegłym. 

Przedstawiono  również  kwestię  wyposażenia  samochodów  w  poszczególnych  jednostek 

w gminach, zwłaszcza jeśli chodzi o wiek tych pojazdów i nasza gmina – powiedziała burmistrz 

–  zajmuje  jedno z  ostatnich  miejsc.  Samochody nasze  wyposażone  są  w wiekowy sprzęt  – 

dodała burmistrz – i z tego względu widzi się celowość zwiększenia kwoty do wymaganych 

300.000 zł  po stronie  jednostki  samorządowej.  Ponadto burmistrz  uczestniczyła  w spotkaniu 
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zorganizowanym  przez  wójta  Białośliwia,  Pana  Franciszka  Tamasa,  którego  tematem  było 

zrealizowanie autorskiego modelu prognozy pogody. Jest to program, który w bardzo wysokim 

stopniu sprawdzalności 2-4 dni jest w stanie podać parametry pogodowe dla naszych terenów – 

powiedziała burmistrz. Dzięki temu łatwiej byłoby ustawić prace związane z opryskami, pracą 

na roli,  jak również  jest  to  przydatne  przy organizacji  różnych  imprez  plenerowych.  Jest  to 

inicjatywa warta uwagi – dodała burmistrz – której koszt dla gminy opiewałby na kilka tysięcy 

złotych. 

Dyskusji nie nawiązano. 

Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik  nr 3  do 

protokołu. Informacja z realizacji uchwał – załącznik nr 4 do protokołu. 

O  godzinie  1315  na  salę  obrad  przybył  radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski  i  odtąd  Rada 

obradowała przy pełnym składzie tj. 15 osób.

Przewodniczący poinformował, że nieobecność radcy prawnego spowodowana jest chorobą.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  dniu  18  kwietnia  br.  wziął  udział  w  wiosenno  – 

powiatowych  igrzyskach  osób  niepełnosprawnych,  których  organizatorem  było  Starostwo 

Powiatowe,  Urząd  Miejski  w  Wyrzysku  oraz  Rada  Powiatowa  LZS.  W igrzyskach  wzięło 

udział około 140 uczestników z powiatu. Była to udana i sympatyczna impreza – powiedział 

przewodniczący – a zwłaszcza dla osób sprawnych inaczej.

W dniu 22 kwietnia br. nastąpiło otwarcie sali widowiskowej w Wyrzysku. Przewodniczący 

przyznał, że środki, które Rada przeznaczyła na tę inwestycję oraz pozostałe wydane w tym celu 

były  słusznymi.  Sala  bardzo  ładnie  się  prezentuje  i  może  być  naszą  chlubą  –  dodał 

przewodniczący.  Pierwszym  zorganizowanym  spotkaniem  była  debata  nt.  przekształcenia 

szpitala w Wyrzysku w spółkę prawa handlowego. Ponadto przewodniczący dodał, że opinie 

osób  uczestniczących  w  debacie  były  bardzo  pochlebne  odnośnie  wyglądu  sali.  Kończąc 

przewodniczący poinformował, że w dniu 25 kwietnia br. odbyły się X Wyrzyskie Spotkania 

Chóralne.  Korzystając  z  okazji  przewodniczący  podziękował  Staroście  Pilskiem  za 

współuczestnictwo, środki, Pani burmistrz oraz radnemu Panu Edwardowi Gaczkowskiemu za 

zabezpieczenie imprezy od strony logistycznej w zakresie wyżywienia uczestników. 

Kolejno  głos  zabrał  radny,  Pan  Lech  Ozimina,  który  w związku  z  zapisem Pani  burmistrz 

w  sprawozdaniu  z  działalności  o  uczestnictwu  w  zebraniu  sprawozdawczym  ogrodów 

działkowych,  poinformował,  że  na  terenie  Wyrzyska  znajdują  się   „Pod  słonecznikiem” 

5



333  ogrody działkowe.  Kontynuując  radny powiedział,  że  Prawo i  Sprawiedliwość  w dniu 

23  marca  br.  złożyło  nowy  projekt  ustawy  o  ogrodach  działkowych.  Ocena  prawna  tego 

projektu sprowadza się do tego – powiedział radny – że należy zlikwidować zarząd ogrodów 

działkowych od szczebla podstawowego do krajowego, a obowiązku gospodarza na działkach 

powinna  przejąć  Administracja  samorządowa  i  powołać  osobę  odpowiedzialną  do 

wykonywania spraw z tego zakresu. Została tam również poruszona sprawa majątku, którym 

dysponuje Zarząd ogrodów działkowych. W chwili obecnej toczy się w ogrodach dyskusja gdyż 

pierwsze  ogrody  na  terenie  wielkopolski  mają  12o  lat  i  pewne  odniesienie  polityczne  nie 

w pełni odpowiada rzeczywistości – zakomunikował radny. Ponadto projekt ten wywołał różne 

stanowiska u poszczególnych obywateli, działkowców. Zbierane były także podpisy odnośnie 

cyt.  projektu  ustawy.  Radny  powiedział,  że  jest  to  ważna  sprawa  gdyż  dotyczy  Rady 

Narodowej,  a  przyszłościowo  być  może  i  burmistrza.  Na  chwilę  obecną  jest  wypracowane 

stanowisko, aby pozostawić dotychczasowy stan.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przewodniczący zamknął kolejny punkt obrad.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrał Starosta pilski, Pan Tomasz Bugajski, który na wstępie poinformował, że na każdej 

sesji obecni będą dyrektorzy jednostek administrowanych przez powiat, a znajdujących się na 

terenie gminy Wyrzysk, którzy będą udzielali odpowiedzi w danym zakresie. Następnie starosta 

poinformował o sesji absolutoryjnej Rady Powiatu, która będzie sesją wyjazdową i odbędzie się 

w dniu 30 kwietnia br. w Wyrzysku na sali widowiskowej przy Szkole Podstawowej. Na sesji 

tej  – kontynuował starosta – podjęta zostanie uchwała w sprawie przydzielenia na rok 2009 

pomocy dla Wojewódzkiego Zarządu Dróg w Poznaniu w kwocie 33.333 zł na dokumentację 

ścieżki pieszo  - rowerowej, którą wcześniej Wysoka Rada w Wyrzysku oraz Rada Powiatu 

w Pile  wpisała  w swój  plan,  aby w roku 2009 rozpocząć  jej  realizację.  Jest  to  inwestycja 

wspólna – powiedział starosta – aczkolwiek największe obciążenie pada na właściciela drogi 

wojewódzkiej,  Zarząd  Dróg oraz  gminę  Wyrzysk.   Powiat  nie  musiał  –  dodał  starosta  –  a 

wchodzi w ten temat,  ponieważ jest to temat bardzo ważny i w ramach partnerstwa między 

powiatem a gminą i tylu latach przymierzania się do tego tematu, tylu deklaracjach jest szansa 

zamknięcia  inwestycji  do  końca  czerwca  2010  roku.  Kolejno  starosta  poinformował,  że 

zakończono  realizację  chodnika  Rzęszkowo  –  Kosztowo.  Uroczysty  odbiór  odbędzie  się 

w pierwszej dekadzie maja – dodał starosta. Następnie odniósł się do debaty nt. Komercjalizacji 

szpitala w Wyrzysku, która się odbyła i która to pokazała jedną stronę drogi tzn. pokazała jak 

szpitale skomercjalizowane na dzień dzisiejszy funkcjonują,  natomiast w planach jest kolejna 

6



debata  tylko dla mieszkańców pięciu gmin bez udziału jakichkolwiek przesłanek polityczno – 

merytorycznych. Debata ta planowana jest na miesiąc czerwiec – powiedział starosta – po której 

to  starosta  podejmie  decyzję   czy przekazać  projekt do realizacji  czy może też odstąpić  od 

komercjalizacji  i  pozostawić  wszystko  jak  dotychczas.  Ponadto  będąc  przy  temacie  sali 

widowiskowej starosta pogratulował sali stwierdzając, iż poza Pilskim Domem Kultury takiej 

nie  ma.  Kolejnym tematem poruszonym przez starostę  były  obchody 90 – Lecia  Powstania 

Wielkopolskiego i Odzyskania Niepodległości. Starosta podziękował bardzo serdecznie przede 

wszystkim  Pani  Bogusławie  Jagodzińskiej,  dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Wyrzysku  za 

włączenie  się  w  cały  cykl  obchodów.  Ponadto  podziękował  Pani  Jagodzińskiej  oraz  pani 

burmistrz  za  współudział  przy  organizacji  debaty  nt.  przekształcenia  szpitala,  która  miała 

miejsce  w  Wyrzysku.  Starosta  stwierdził,  że  na  tym  polega  właśnie  partnerstwo.  Kończąc 

starosta poinformował, że w dniu 30 sierpnia br. odbędą się dożynki wojewódzko – diecezjalno 

– powiatowe w Pile. Będzie to ważne wydarzenie, ponieważ będą to pierwsze odkąd istnieją 

powiaty i odkąd poprzednio istniały powiaty dożynki wojewódzkie. Zawsze ważniejsza była 

centrala  –  powiedział  starosta  –  około  Poznania,  około  Bydgoszczy.  Dzięki  woli  i  zgodzie 

Biskupa Diecezji  Koszalińsko  -  Kołobrzeskiej,  Edwarda  Dejczaka,  i  wyrażeniu  woli  przez 

Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego,  Pana  Marka  Woźniaka  oraz  przy  współudziale 

Prezydenta  Piły,  Pana  Zbigniewa Kosmatki  oraz  Starosty Pilskiego powstał  trzon  Komitetu 

Honorowego  Obchodów  Dożynek  dla  wsi  i  o  wsi.  Ponadto  starosta  dodał,  że  zaprosił  do 

Komitetu także Panią Marią Bratkowską, burmistrz Wyrzyska oraz zasugerował,że każda osoba 

wskazana  przez  panią  burmistrz  będzie  mile  widziana  w Komitecie.   Starosta  podniósł  ten 

temat, ponieważ nie wyobraża sobie organizacji dożynek bez udziału gmin powiatu pilskiego 

i w związku z powyższym poinformował, że w stosunku do gminy Wyrzysk powiat zwróci się 

z prośbą o uczestnictwo i pomoc oraz wieniec gminny. Będzie to impreza na kilka tysięcy osób 

– dodał starosta – po czym poinformował, że rozpocznie się  o godz. 1300 – Mszą Polową przy 

pomniku Jana Pawła II na placu Zwycięstwa, przemarsz korowodu placem Zwycięstwa przez 

most do ul. Kossaka i wyjście na stadion przy ul. Bydgoskiej. Na uroczystość tę zaproszony 

został także premier RP, Pan Donald Tusk oraz czterej biskupi diecezji powiatu pilskiego tj. 

bydgoskiej,  koszalińsko –  kołobrzeskiej,  gnieźnieńskiej  oraz  poznańskiej.   Starosta  kończąc 

podziękował bardzo serdecznie Pani burmistrz, przewodniczącemu Rady za współudział przy 

organizacji  imprez,  które  od stycznia  były jak i  za te,  które  będą oraz za pomoc finansową 

twierdząc, iż na tym polega partnerstwo.

Przewodniczący podziękował staroście za wystąpienie po czym otworzył dyskusję umożliwiając 

radnym, sołtysom oraz zaproszonym gościom zgłaszanie zapytań.
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Radna, Pani Teresa Pinkowska zwróciła się z zapytaniem czy koszty wykonania ścieżki pieszo -

rowerowej  będą równo dzielone na trzy części?  Ponadto radna prosiła  o wskazanie  terminu 

rozpoczęcia budowy drogi Osiek n. Not. - Białośliwie czy Ruda – Białośliwie.

Starosta  odpowiedział,  że  koszty  jak  i  deklaracja  są  znane:  starostwo  pilskie  200.000  zł, 

natomiast 33 % wartości do dokumentacji  -czyli jedną trzecią kosztu ogólnego dokumentacji. 

Odnośnie drugiej kwestii dotyczącej budowy drogi starosta powiedział, że w dniu jutrzejszym 

znany  będzie  raport  oddziaływania  na  środowisko,  który  jest  jednym  z  najważniejszych 

dokumentów celem złożenia  dokumentacji  w sprawie pozyskania środków z zewnątrz.  Poza 

tym   na rozpoczęcie prac potrzebna jest decyzja Wojewody, gdyż odcinek tej drogi przebiega 

przez tory kolejowe, które są własnością Skarbu Państwa i powinno się to zamknąć w miesiącu 

maju.  Następnie  muszą  zostać  przeprowadzone  konsultacje  społeczne  i  potem  zostanie 

ogłoszony przetarg europejski, który nie może trwać krócej jak trzy miesiące czyli do miesiąca 

sierpnia br. Na inwestycję tę wydawane zostaną obligacje, a inwestycja ta rozpoczęta zostanie 

w kierunku od Osieka n. Not. do Krostkowa. Korzystając z okazji starosta poinformował, że 

zaaplikowany  został  wniosek  z  termomodernizacji  do  zmiany  systemu  funkcjonowania  sali 

gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku, ponieważ nie może mieć 

miejsca sytuacja,  w której  sala  jest  wyłączona z  użytkowania.  W latach  2009-2010 zadanie 

zostanie wykonane poprzez ocieplenie budynku.  

Radny,  Pan Piotr Kuna  podziękował za wycinkę drzew na trasie Wyrzysk – Łobżenica oraz 

jednocześnie  zwrócił  się  z  prośbą  o  wycinkę  drzew  znajdujących  się  na  skrzyżowaniach, 

drogach wyjazdowych np. z pól czy gospodarstw.

Starosta powiedział, że zwróci na to uwagę przekazując tę kwestię dyrektorowi Tomczykowi.

Wiceprzewodniczący  Rady,  Pan  Zbigniew  Piotrowski  w  związku  ze  zgłoszeniem  na  sesji 

wcześniejszej  niebezpieczeństwa  przejścia  i  przejazdu  w  okolicach  dworca  PKP  w  Osieku 

n. Not. zapytał czy zostały poczynione jakiekolwiek działania zmierzające do rozwiązania tego 

problemu?

Starosta poinformował, że problem ten został przedstawiony na Komisji Bezpieczeństwa i jest 

próba  rozwiązania  tej  kwestii  innymi  znakami  drogowymi,  które  zostaną  postawione 

w miesiącu  maju  br.  Ponadto  starosta  powiedział,  że  parking,  który znajduje  się  w okolicy 

banku nie powinien się tam znajdować, a być jedynie plac manewrowy, natomiast parking swe 

miejsce winien mieć przy sklepie Pana Nastałego. Zostanie to wykonane zgodnie ze znakami – 

jak powiedział wcześniej starosta.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk wypowiedź  swą  skierował  odnośnie  tematu  debaty 

stwierdzając,  iż  usłyszał  nutę  zwątpienia  w głosie  starosty  wypowiadającego  się  w kwestii 
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działań zmierzających do komercjalizacji i w związku z tym powiedział, że jeśli to ma w czymś 

pomóc to  radny namawia,  aby nie  zaprzestać  podejmowania  działań  informacyjnych  w tym 

zakresie. Radny uzasadnił to stwierdzeniem, iż pewnie prędzej czy później zmiany nas czekają, 

więc zasadnym byłoby,  aby starosta przedstawił  kilka zdań odnośnie harmonogramu działań 

związanych z tym tematem.

Starosta  odpowiadając  powiedział  przede  wszystkim,  że  nigdy  nie  rezygnuje  z  zamierzeń 

zaplanowanych  dla  dobra szpitala  w Wyrzysku.  Szpital  jest  w chwili  obecnej  przed  bardzo 

ważnymi zadaniami inwestycyjnymi, ponieważ w roku bieżącym rozpoczyna zmianę systemu 

ogrzewania  oraz  termomodernizację  stanu,  który jest.  Na rok przyszły  czy to  spółka  prawa 

handlowego czy szpital będzie aplikował o środki unijne na rozbudowę szpitala, ponieważ bez 

rozbudowy  szpitala,  bez  nowej  kotłowni,  bez  zmiany  dróg  ewakuacyjnych  w  warunkach 

unijnych  od  2010  nie  będzie  się  mieścił.  Jeśli  chodzi  natomiast  o  samą  komercjalizację 

i zniechęcenie w głosie starosty– starosta powiedział – to wzięło się to z faktu, iż po spotkaniu 

wpłynęły  oświadczenia  mieszkańców,  obrońców  szpitala  przed  likwidacją.  Jednak  jeśli 

odstąpiono by na dzień dzisiejszy od zmiany formy funkcjonowania szpitala to starosta wyraża 

obawę,  iż  za  dwa  lata  Ci  którzy  tak  dobrze  życzą  szpitalowi  w  Wyrzysku  zapomną 

o  podpisywaniu  przez  siebie  niepoważnych  list.  Starosta  kolejny  raz  wyjaśnił,  że  forma 

przekształcenia w spółkę prawa handlowego to nie likwidacja a komercjalizacja, której nawet 

pacjent nie odczuje w żaden sposób.  Jedyna zmiana to likwidacja związków zawodowych – 

powiedział starosta. Poza tym spółka różni się tym, iż dyrektor spółki miałby dodatkowe źródło 

finansowania za usługi ponad podpisane z kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia, a tak 

nie może przyjąć żadnej złotówki, ponieważ byłby to tzw. kryminał budżetowy. Przytaczając te 

i  inne argumenty starosta  zapytał  gdzie   tu   jest  jakiekolwiek  zagrożenie?  Ponadto  starosta 

oznajmił  radnemu,  iż  to  co  przedstawił  w  formie  ustnej  zostanie  zapisane  i  przekazane 

wszystkim mieszkańcom pięciu gmin. 

Sołtys Konstantynowa, Pan Marian Królak zapytał kiedy zgodnie z obietnicą ze strony starosty 

zostanie  odciążone  Konstantynowo  w  związku  z  budową  obwodnicy?  Sołtys  dodał,  że 

należałoby zacząć prace od Rudy.

Starosta  powiedział,  że  nie  ma  żadnych  przeciwwskazań,  aby  samochody  jeździły  przez 

miejscowość Dąbki, a nie przez obwodnicę Dąbek. Poza tym jest ograniczenie tonażowe i nie 

jest  winą  starosty,  iż  kierowcy  wybierają  tę  drogę.  Ponadto  gdyby  inwestycja  ta  została 

rozpoczęta  to  na  dzień  dzisiejszy  zapomniano  by  o  Rudzie,  Dąbkach  czy  Konstantynowie, 

ponieważ kwestie te  same by się unormowały.  Ze strony starostwa wszystko jest dopięte na 

przysłowiowy ostatni guzik wraz z finansowaniem, jedynie na dzień dzisiejszy nie można zrobić 
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wniosku  ostatecznego  o  pozwolenie  –  to  jest  to  winą  starosty?  -  zapytał  starosta.  Czy 

kiedykolwiek nie zostały  usunięte dziury na czas? - zapytał starosta. W związku z powyższym 

zwrócił się do sołtysa o nie wysuwanie jednostronnych i bezpodstawnych zarzutów pod jednym 

adresem.      

Sołtys  Dąbek, Pan Marian Regulski zwrócił  się do starosty ze stwierdzeniem,  iż nie można 

rozpoczynać inwestycji id środka, od Osieka n. Not. pomijając Dąbki. Poza tym przejeżdżające 

przez  Dąbki  tiry  spowodują,  że  połatane  drogi  przeistoczą  się  z  powrotem  w  dziurawe 

nawierzchnie.

Starosta  powiedział,  że  rozumie,  jednak  prosił,  aby  nie  dzielić  przysłowiowej  skóry  na 

niedźwiedziu, którego jeszcze nie ma. Jeśli tylko prace się rozpoczną to intencją starosty było, 

aby pójść dwutorowo tzn. zacząć Rudę i zacząć Osiek, ponieważ jedno z drugim nie ma nic 

wspólnego. Poza tym jest odcinek ok. 300 m, który jest drogą wojewódzką, na który powiat nie 

wchodzi,  natomiast  etap  pierwszy rozpoczyna  się  od  ul.  Dworcowej  i  kończy  przy  drodze 

wojewódzkiej. Drugi etap jest od Ceramiki w kierunku do Konstantynowa. I taka jest intencja 

starosty, aby przyspieszyć.

Przewodniczący podziękował staroście za przedstawienie informacji oraz udzielenie odpowiedzi 

na zapytania ze strony radnych i sołtysów.

Starosta  w  związku  z  wnioskiem radnych  o  utworzenie  klasy  ogólnokształcącej  w  Zespole 

Szkół  Ponadgimnazjalnych  poinformował,  że  radni  Rady  Powiatu  w  Pile  pozytywnie 

ustosunkowali  się  do wniosku,  jednak zapomniano  co było  w roku 2002 kiedy powstawała 

decyzja odnośnie budowy szkoły i deklaracjach spośród których najważniejszą była: status qwo 

dla  Liceum  w  Łobżenicy,  szeroka  rozbudowa  kształcenia  zawodowego  w  Wyrzysku  oraz 

rozbudowa kształcenia rolniczego w Nieżychowie. Tylko pod tym warunkiem i dla tego zapisu 

pozostali radny z okolic Piły wyrazili zgodę w związku  z czym starosta musiał zmienić decyzję 

i  postanowił,  iż  utworzenie  cyt.  klasy  będzie  rozpatrywane  w  przyszłym  roku  dokonaniu 

obserwacji jaka będzie migracja młodzieży do Nakła, a jak do Łobżenicy.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  powiedział,  że  informacja,  którą  przekazał  starosta  była 

radnemu znana i  dlatego też  radny nie  zabierał  głosu w tym zakresie.  Natomiast  radny nie 

chciałby wracać do wspomnianej przez starostę umowy z 2002 roku, ponieważ nie wszystkie jej 

zapisy są realizowane przez drugą stronę.

W związku  z  wyczerpaniem przedmiotowego  punktu  obrad  przewodniczący  zamknął  punkt 

kolejny punkt przystępując do kontynuacji przyjętego porządku obrad. 
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Ad. 9 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r.:

1) przedstawienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2008  r.- 

załącznik nr 5 do protokołu

O przedstawienie sprawozdania Przewodniczący Rady zwrócił się do Skarbnika Gminy – Pani 

Małgorzaty Martin-Mucha. 

Przedstawienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2008  rok  wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania planu finansowego samorządowej  instytucji  kultury za 2008 r. 

było  przedmiotem posiedzeń  wszystkich  komisji  -  przypomniała  Skarbnik  Gminy.  Ponadto 

przypomniała,  iż  Zarządzeniem  Burmistrz  Nr  232/09  z  dnia  20  marca  br.  sprawozdanie  z 

wykonania  budżetu  za  rok  2008  zostało  przedstawione  organowi  stanowiącemu  –  Radzie 

Miejskiej w Wyrzysku oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej. 

Kontynuując  dalej  skarbnik  przedstawiła  budżet  gminy,  który  uchwalony  został  uchwałą 

z dnia 18 stycznia 2008 r. i który w pierwotnych kwotach przedstawiał się następująco:

- dochody budżetowe wyniosły 28.963.013 zł 

- wydatki budżetowe  - 28.513.261,48 zł

- nadwyżka budżetu – 448.751 52 zł.

W  trakcie  roku  budżetowego  –  powiedziała  skarbnik  –  budżet  ten  został  zwiększony 

o następujące kwoty:

- dochody budżetu zwiększono o kwotę – 1.821.040,26 zł,

- wydatki  budżetu  zwiększono  o  kwotę  –  2.743.792,67  zł,  tak  więc  kwota  zwiększenia 

wydatków budżetowych była wyższa od planu dochodów budżetowych o kwotę 922.752,41 

zł. Stan taki spowodowały dotacje, wprowadzenie wolnych środków z roku ubiegłego oraz 

inne środki zewnętrzne wprowadzane do budżetu. W toku wykonywania budżetu zarówno 

Rada Miejska jako organ stanowiący oraz Pani burmistrz zgodnie            z kompetencjami 

przekazanymi przez Radę Miejską budżet był zmieniany kilkakrotnie       w ciągu roku, w 

tym  uchwałami  Rady  Miejskiej  dziewięć  razy,  natomiast  Zarządzeniami  Burmistrza 

piętnaście  razy.  Następnie  skarbnik  przedstawiła  ogólne  wykonanie  budżetu,  które 

kształtowało się następująco:

- dochody  budżetowe  zostały  wykonane  na  poziomie  99,28  %  co  w  porównaniu 

z rokiem ubiegłym dało wyższy wskaźnik o 1,35 %,

- plan wydatków budżetowych po zmianach zrealizowano w wysokości 29.882.996,79 zł co 

stanowiło  95,6  %  wykonania,  w  tym  wydatki  bieżące  zostały  zrealizowane 

w wysokości 26.234.558,10 zł co stanowiło 95,08 % wykonania budżetu, natomiast wydatki 
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majątkowe  zaplanowane  w  wysokości  3.666.029,01  zł  zostały  wydatkowe 

w wysokości 3.648.438,69 zł co stanowiło 99,26 % wraz z wydatkami niewygasającymi, 

które ustaliła Rada Miejska uchwałą z dnia 30 grudnia 2008 r. 

Na  planowany  deficyt  w  wysokości  473.000,89  zł  budżet  zamknął  się  nadwyżką 

w wysokości 678.099,39 zł przy następujących kwotach przychodów – powiedziała skarbnik:

- przychody z zaciągniętych kredytów i pożyczek wyniosły 200.000 zł co jest 100 %,

- przychody z innych źródeł – wolne środki jako nadwyżkę środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu w wysokości 922.752,41 zł czyli 100 % planu.

Omawiając ogólny dług i zadłużenie gminy skarbnik wyjaśniła, że wskaźniki, które wynikają 

z ustawy o finansach publicznych i które są istotne przy sprawozdaniu z wykonania budżetu to 

zachowanie  wymogu wynikającego z  art.  169 ust.  1 ustawy o finansach publicznych,  który 

mówi  o  łącznej  kwocie  przypadających  w  2008  r.  spłat  rat  kredytów  i  pożyczek  wraz 

z należnymi odsetkami od kredytów i pożyczek oraz potencjalnych spłat kwot wynikających 

z udzielonych przez gminę poręczeń.  Wskaźnik został  zachowany i  nie został  przekroczony 

próg 15 % planowanych na rok 2008 dochodów budżetowych – powiedziała  skarbnik. Jeśli 

chodzi natomiast o drugi wskaźnik wynikający z art. 170 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

mówiący o łącznej kwocie długu na koniec danego roku budżetowego, to nie przekroczył 60 %, 

a  wręcz  pozostała  duża  rezerwa  co  do  łącznego  zadłużenia  na  koniec  roku  budżetowego. 

Odnośnie ogólnej kwoty zadłużenia gminy to dług nominalny z tytułu zaciągniętych pożyczek 

i kredytów na koniec 2008 r., który wyniósł 5.340.810 zł, zobowiązania wymagalne 1.574 zł co 

dało łączną kwotę w wysokości 5.342.384,40 zł, natomiast wartość nominalna niewymagalnych 

zobowiązań  z  tytułu  udzielonego  poręczenia  spółce  WTBS  na  koniec  2008  roku  wyniosła 

998.133,55 zł.

Przewodniczący  podziękował  Pani  skarbnik  za  przedstawienie  sprawozdania  oraz 

poinformował, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych sprawozdanie Burmistrza zostało 

przedłożone w biurze Rady oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej  w stosownym terminie, jak 

i również przekazane radnym. 

2) przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

o wykonaniu budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r.- załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący oddał w tym temacie głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, radnemu 

Panu Leonardowi Borowczykowi. 

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  na  posiedzeniu 

w  dniu  7  kwietnia  br.  podjęła  uchwałę  Nr  10/09  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
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Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2008  r.  Jednym  z  punktów  uchwały  jest  opinia  w  sprawie 

wykonania budżetu i brzmi ona następująco: 

„Na  podstawie art.  18a  ust.  3  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym 

(  Dz.  U.  z  2001  r.,  Nr  142  poz.  1591  ze.  zm.)  Komisja  Rewizyjna  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku uchwala, co następuje:

§ 1. Komisja  Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  jednogłośnie  pozytywnie 

opiniuje wykonanie budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 rok.

§ 2.W związku z § 1 Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku wnioskuje do Rady 

Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za      2008 r.

§  3.Wykonanie  uchwały  powierza  się  Przewodniczącemu  Komisji  Rewizyjnej  Rady 

Miejskiej  w Wyrzysku.

3)  przedstawienie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w  Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2008  r.- 

załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący Rady powiedział,  że sprawozdanie z wykonania budżetu było przedmiotem 

opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  i  w  związku 

z powyższym poprosił Panią skarbnik o jej przedstawienie.  

Skarbnik, Pani Małgorzata Martin – Mucha poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

na  posiedzeniu  w  dniu  14  kwietnia  2009  roku  wydała  uchwałę  Nr  SO.-  0954/39/13/Pi/09 

w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonych  przez  Burmistrza  Wyrzyska  sprawozdaniach 

z  wykonania  budżetu  za  2008  rok.   Skład  Orzekający  RIO  w  Poznaniu  wyznaczony 

zarządzeniem Nr 25/2004 Prezesa  RIO w Poznaniu  z  dnia  9  listopada  2004 r.  w składzie: 

przewodnicząca  – Halina  Kurjan,  członkowie  – Ryszard  Auksztulewicz  i  Krystyna  Stróżyk 

działając na podstawie artykułu 19 ust. 2 i art. 13 pkt     5 ustawy z dnia 7 października 1992 r. 

o regionalnych izbach obrachunkowych w związku z art. 199 ust. 2 ustawy z dnia 30 czerwca 

2005  r.  o  finansach  publicznych  wyraził  o  przedłożonym   przez  Burmistrza  Wyrzyska 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2008 r. opinię pozytywną.

Następnie  Skarbnik  przedstawiła  uzasadnienie  do  uchwały  RIO,  w  którym  stwierdzono,  że 

przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wydania niniejszej opinii było sprawozdanie 

roczne  budżetu  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  w  roku  2008  przedłożone  tutejszej  Izbie.  Skład 
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Orzekający  zapoznał  się  także  z  uchwałą  budżetową  i  ze  sprawozdaniami  finansowymi. 

W  części  pierwszej  jest  mowa,  że  przedłożone  sprawozdanie  zawierało  część  opisową 

i  tabelaryczną.  W  części  tabelarycznej  przedstawione  zostały  wydatki  i  dochody  w  pełnej 

szczegółowości klasyfikacji budżetowej, co odpowiada szczegółowości budżetu. W uchwale tej 

zapisano również,  że  wskazano odchylenia  od realizacji  planu ,  te  na  plus  jak i  na  minus. 

Następnie skarbnik wskazała na dwa elementy uchwały RIO,  gdzie w punkcie III ust. 1 RIO 

zwróciła uwagę na fakt, że według danych sprawozdania Rb-27, realizację dotacji realizowanej 

na podstawie porozumień z ościennymi gminami dot. prowadzenia spraw w zakresie ochrony, 

przyrody, leśnictwa i łowiectwa kwota wykazana jako kwota przyjęta w wysokości 31.021,68 zł 

nie  jest  zgodna ze sprawozdaniami  gmin  ościennych  tj.  Miasteczko,  Białośliwie,  Łobżenica 

i  Wysoka,  a  różnica  wyniosła  3.318,82  zł.  W  punkcie  następnym  pomimo  sprostowania 

niektórych  danych  rachunkowych  zostały  wskazane  cztery  strony  z  błędem  pisarskim 

i  rachunkowym.  Ponadto  w  ocenie  Składu  Orzekającego  przedłożone  sprawozdanie 

z wykonania budżetu za 2008 r.  spełnia wymogi określone w art.  199 ust.  1 ustawy z dnia 

30 czerwca o finansach publicznych.   

Po  analizie  uchwały  RIO  Pani  burmistrz  wniosła  wyjaśnienia  we  wskazanych  wcześniej 

kwestiach  tj,  dot.  rozliczenia  dochodów  wykonanych,  otrzymanych  z  ościennych  gmin 

stwierdzając,  iż  dochody  wykazane  i  wykonane,  pokazane  w  kolumnie  7  sprawozdania 

wynoszące  31.021,68 zł  są  kwotą prawidłową,  wynikającą  z  kwoty dochodów otrzymanych 

z gmin w 2008 r. jak i również z należności pozostałych do zapłaty przez gminy i z kwoty 

nadpłaty na rzecz tej właśnie gminy. Zwrócono również uwagę przy wyjaśnieniu tej sprawy, iż 

kwota  wykazana  przez  RIO  z  różnicą  w  wysokości  3.318,82  zł  jest  kwotą  nieprawidłowo 

wprowadzoną,  ponieważ w gminie  Łobżenica nie pokazano takiej  kwoty jaka być  powinna. 

Odnośnie  strony 67 sprawozdania,  na której  mimo głębokiej  analizy nie  stwierdzono błędu 

rachunkowego – skarbnik wyjaśniła -  iż oceniającego w błąd prawdopodobnie wprowadziło 

stwierdzenie,  iż  zwiększono  plan  na  zadanie  inwestycyjne,  które  zostało  opisywane  pn. 

„Wyrzysk  –  budowa  parkingu  miejskiego”  i  wskazano  na  informację  o  zwiększeniu  planu 

z  racji  wprowadzenia  dochodów i  wydatków z wydatków niewygasających  roku ubiegłego. 

Wysokość  planu  na  tym  zadaniu  również  została  pokazana  prawidłowo  i  wykazana 

w sprawozdawczości prawidłowo.    

Przewodniczący  podziękował  Pani  skarbnik  za  przedstawienie  opinii  RIO  wraz 

z jednoczesnym ustosunkowaniem się do elementów, które zostały zawarte w opinii.  
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4)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

w  sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Wyrzyska  za  2008  r.  oraz  opinii  Składu 

Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  o  wniosku  Komisji 

Rewizyjnej – załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym jedynie Komisja Rewizyjna jest właściwa do wystąpienie z wnioskiem 

do  Rady  Gminy  o  udzielenie  bądź  nie  udzielenie  absolutorium.  Ponadto  wniosek  Komisji 

Rewizyjnej  podlega  zaopiniowaniu  przez  Regionalną  Izbę  Obrachunkową  i  w  związku 

z powyższym poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku oraz 

opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej,  Pan  Leonard  Borowczyk  powiedział,  iż  komisja 

Rewizyjna w uchwale Nr 10/09 z dnia 7 kwietnia 2009 r. w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Wyrzyska za 2008 r. w § 2 przyjęła następującą treść:

”W  związku  z  §  1  Komisja  Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  wnioskuje  do  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2008 r.”

Następnie  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  uzasadnienie  do  cyt.  uchwały 

w następującym brzmieniu:

„Komisja  Rewizyjna  w dniu 7  kwietnia  2009 r.  opiniując  wykonanie  budżetu  za  2008 rok 

kierowała się zasadami gospodarki finansowej zawartymi w ustawie z dnia 30 czerwca 2005 r. 

o finansach publicznych (Dz. U. Nr 249, poz. 2104 z późn. zm).

Komisja Rewizyjna dokonała oceny wykonania budżetu pod względem kryterium legalności, 

rzetelności,  gospodarności  i  celowości.  W  tym  celu  Komisja  Rewizyjna  dokonała  kontroli 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r. oraz innych czynności, które 

umożliwiły ocenę jego wykonania, w szczególności analizy sprawozdań, których było 10. 

Budżet  Gminy  Wyrzysk  na  2008  rok  przyjęty  uchwałą  Nr  XVII/110/08  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku z dnia 18 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2008 rok 

w wysokości:

-dochody budżetu                                                                                       28.963.013,00 zł,

     -wydatki budżetu                                                                                         28.513.261,48 zł,

     - nadwyżka budżetu                                                                                           449.751,52 zł, 

w 2008 roku  został zwiększony o następujące kwoty:

-  dochody budżetu                                                                    1.821.040,26 zł, 

-  wydatki budżetu                                                               2.743.792,67 zł, 
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Budżet Gminy Wyrzysk na 2008 rok po zmianach przedstawia się następująco:

-prognoza dochodów budżetu                                                                   30.784.053,26 zł,

-plan wydatków budżetu                                                                           31.257.054,15 zł,

-deficyt budżetu                                                                                              473.000,89 zł.

W  2008 roku w budżecie Gminy Wyrzysk w planie dochodów, wydatków, przychodów 

i rozchodów dokonano zmian zgodnie z uchwałami  Rady Miejskiej                       w Wyrzysku 

– 9 uchwał i  zarządzeniami Burmistrza Wyrzyska w sprawie zmian                       w budżecie 

Gminy Wyrzysk na 2008 rok – 15 zarządzeń. 

Dochody budżetu 2008 roku  zostały wykonane 

w  99,28%  i  stanowią  kwotę     30.561.096,18  zł, 

Wydatki budżetu 2008 roku zostały wykonane 

w  95,60 % i stanowią kwotę                29.882.996,79 zł.

Taka realizacja planu dochodów i wydatków budżetowych spowodowała 

wystąpienie w 2008 roku nadwyżki budżetu w kwocie                          678.099,39 zł. 

Uchwalony przez Radę Miejską budżet po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał 

realizację dochodów w kwocie 30.784.053,26 zł. Dochody wykonano w kwocie 30.561.096,18 

zł, co stanowiło 99,28 % planu.

W 2008 roku kwota stanowiąca skutki finansowe z tytułu obniżenia górnych 

stawek podatków wynosiła 1.142.772,22 zł, z tytułu udzielonych przez gminę ulg i zwolnień 

27.511, 00 zł, z tytułu umorzenia zaległości podatkowych 41.197,18 zł,  a rozłożenia na raty, 

odroczenia terminu płatności 1.240,15 zł.

Tak  więc  łączna  kwota  skutków  finansowych,  o  których  mowa  w  2008  roku  wynosiła 

1.212.720,55 zł, co stanowiło 3,97 % wykonanych dochodów budżetowych.

Zaległości z wszystkich źródeł dochodów budżetowych wynikające ze sprawozdania Rb-27 

S  na  dzień  31.12.2008  roku  wynosiły  955.076,86  zł,  a  nadpłaty  432.723,76  zł.  Zaległości 

stanowiły 3,13 % wykonanych dochodów budżetowych.

Zaległości te w stosunku do 2007 roku zwiększyły się o kwotę 135.317,24 zł.

Plan wydatków budżetowych po zmianach dokonanych w ciągu roku wynosił 

31.257.054,15 zł.  Wydatki  zrealizowano w kwocie  29.882.996,79 zł,  co stanowiło 95,60 % 

planu. Z kwoty wykonanych wydatków, kwota 5.404.201,40 zł przypadała na realizację zadań 

z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami.

Na realizację  wydatków  bieżących  zaplanowano  kwotę  27.591.025,14  zł, 

która stanowiła 88,27 % planu wydatków, a zrealizowano wydatki w kwocie 26.234.558,10 zł, 

co  stanowiło  95,08% planu,  w  tym  kwota  wydatków  bieżących  2008  roku,  które  zgodnie 
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z uchwałą Nr XXVII/208/08 Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia 30 grudnia 2008 roku nie 

wygasają  z  upływem roku budżetowego wynosiła  40.000 zł.  Wydatki  te  stanowiły 0,15  % 

wykonanych wydatków bieżących.

Na  realizację  wydatków  majątkowych  zaplanowano  w  budżecie  kwotę 

3.666.029,01 zł, co stanowiło 11,73 % planu wydatków. Wydatkowano kwotę 3.648.438,69 zł, 

co  stanowiło  99,52  %  planu,  w  tym  kwota  wydatków  majątkowych  2008  roku,  które  nie 

wygasają z upływem roku budżetowego wynosi 1.658.619,00 zł – uchwała Nr XXVII/208/08 

Rady Miejskiej            w Wyrzysku      z dnia 30 grudnia 2008 roku. Kwota ta stanowiła 45,46 

% wykonanych wydatków majątkowych.

Planowany deficyt budżetu Gminy w 2008 roku wynosił 473.000,89 zł przy 

następującym  finansowaniu:  przychody  z  zaciągniętych  kredytów  i  pożyczek  w  kwocie 

200.000,00  zł  oraz  przychody  z  wolnych  środków jako  nadwyżki  środków pieniężnych  na 

rachunku  bieżącym  budżetu  Gminy  Wyrzysk  w  kwocie  922.752,41  zł,  rozchody  –  spłaty 

kredytów  i  pożyczek  w  kwocie  627.200,00  zł  oraz  rozchody  –  pożyczki  udzielone 

w kwocie 22.551,52 zł.

Budżet  Gminy  Wyrzysk  w  2008  roku  zamknął  się  nadwyżką 

w wysokości 678.099,39 zł. W 2008 roku zrealizowane przychody z zaciągniętych kredytów 

i pożyczek wynosiły 200.000,00 zł, tj. 100,00 % planu, a przychody z innych źródeł – wolnych 

środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynosiły 

922.752,41 zł, tj. 100,00 % planu.

W 2008 roku z  wolnych  środków, o których  mowa nie  pokrywano  deficytu  budżetu  – 

w 2008 roku wystąpiła nadwyżka budżetu.

Ze  środków  budżetu  gminy  w  2008  roku  spłacone  zostały  raty  kredytów  i  pożyczek 

w  kwocie  617.200,00  zł,  tj.  98,41  %  kwoty  planowanej  oraz  udzielona  została  pożyczka 

Wyrzyskiemu  Towarzystwu  Budownictwa  Społecznego  Spółka  z  o.o.  w  Wyrzysku 

w kwocie 22.551,52 zł, tj. 100,00 % planu.

W  2008  roku  kwoty  wynikające  z  udzielonego  przez  Gminę  Wyrzysk  Wyrzyskiemu 

Towarzystwu Budownictwa Społecznego Spółka z o.o. w Wyrzysku poręczenia finansowanego 

za  zobowiązania  spółki  z  tytułu  kredytu  zaciągniętego  na  finansowanie  przedsięwzięcia 

inwestycyjno – budowlanego: budowa budynku mieszkalnego w Wyrzysku przy ul. Akacjowej, 

nie były wymagalne.

Łączna  kwota  przypadających  w  2008  roku  spłat  rat  kredytów  i  pożyczek  wraz 

z należnymi odsetkami od kredytów i pożyczek oraz potencjalnych spłat kwot wynikających 

z udzielonych przez gminę poręczeń i gwarancji nie przekroczyła 15 % planowanych na 2008 
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rok  dochodów budżetowych.  Zatem spełniony  został  wymóg  wynikający  z  art.  169 ust.  1 

ustawy z dnia  30 czerwca 2005 roku o finansach  publicznych  (Dz.  U.  Nr 249,  poz.  2104 

z późn. zm.).

Ze  sprawozdania  o  stanie  zobowiązań  Gminy  Wyrzysk  za  okres  od 

początku roku do dnia 31.12.2008 r. zobowiązania z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów 

wynosiły 5.340.810,00 zł, a zobowiązania wymagalne 1.574,40 zł. Zobowiązania te stanowiły 

łącznie  kwotę  5.342.384,40  zł.  W  stosunku  do  wykonanych  w  2008  roku  dochodów 

budżetowych zobowiązania te stanowiły 17,48 %.

Łączna  kwota  długu  Gminy  Wyrzysk  na  koniec  2008  roku  nie 

przekroczyła  60%  wykonanych  w  2008  roku  dochodów  ogółem.  Zatem  spełniony  został 

wymóg  wynikający  z  art.  170  ust.  1  ustawy  z  dnia  30  czerwca  2005  roku  o  finansach 

publicznych.

Na  koniec  2008  roku  wartość  nominalna  niewymagalnych  zobowiązań 

z tytułu udzielonego poręczenia wynosiła 998.133,55 zł.

Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w przyjętej uchwale, powyższa analiza sprawozdań 

budżetowych  i  przeprowadzonych  kontroli  daje  podstawę  do  wyrażenia  pozytywnej  opinii 

o  wykonaniu  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2008  rok  i  wystąpienia  do  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2008 r.

Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej za przedstawienie 

wniosku  o  udzielenie  Burmistrzowi  Wyrzyska  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu 

Gminy Wyrzyska za 2008 r. wraz z obszernym uzasadnieniem. Wniosek taki został złożony 

przez Komisję  Rewizyjną  do Wysokiej  Rady oraz przekazany do RIO w Poznaniu,  Zespół 

w Pile i do wniosku tego została wydana opinia RIO, o przedstawienie której przewodniczący 

poprosił radnego, Pana Leonarda Borowczyka.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk poinformował,  że  RIO  w  Poznaniu  podjęła  uchwałę 

Nr  SO-0955/37/13/Pi/09  z  dnia  14  kwietnia  2009  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii 

o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie  Burmistrzowi 

Wyrzyska  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2008  rok.  Skład  Orzekający  RIO 

w  Poznaniu  działając  na  podstawie  art.  13  pkt  8  i  art.  19  ust.  2  ustawy  z  dnia 

7  października  1992  r.  o  regionalnych  izbach  obrachunkowych  po  zapoznaniu  się 

z  wnioskiem Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  7  kwietnia  2009  r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2008 rok 

wyraża  następującą  opinię:  „Przedmiotowy  wniosek  sformułowany  został  po  uprzedniej 

analizie i ocenie wykonania budżetu Gminy po stronie dochodów jak i po stronie wydatków 

18



w stosunku do planu z uwzględnieniem zmian dokonanych w ciągu roku. Zgodnie z art. 18a 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym na komisji rewizyjnej spoczywa 

obowiązek dokonania oceny i wydania opinii o wykonaniu budżetu gminy i w oparciu o tę 

ocenę  wystąpienia  do  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  z  wnioskiem w sprawie  udzielenie  lub 

nieudzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska.  Komisja  nie  wniosła  zastrzeżeń  do 

sposobu wykonywania budżetu Wyrzyska za 2008 r., a więc oceniła, że realizacja dochodów 

była poprawna, a dokonywane wydatki były uzasadnione. Mając powyższe na uwadze, Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska          z wykonania budżetu za 2008 rok jest należycie uzasadniony.

W powyższej sprawie dyskusji nie nawiązano. 

5)  rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2008  r.  oraz 

wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Wyrzyska 

Przewodniczący  poinformował,  że  sprawozdanie  z   wykonania  budżetu  było  przedmiotem 

posiedzeń  Komisji  i  w  związku  z  powyższym  poprosił  przewodniczących  poszczególnych 

Komisji o przedstawienie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2008 r. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 kwietnia br. tj. Komisji 

Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 

r.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  w  dniu  22  kwietnia  2009  r.  Komisja 

Budżetu i Finansów oraz Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego i Komisja Rolnictwa 

Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  sprawozdanie 

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2008 r.

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik.  Radny zwrócił  się  do  Pani  burmistrz  w następujących 

kwestiach:

1) wskazanie przyczyn, źródeł zwiększenia zaległości o 183.247 zł w stosunku do roku 2007.,

2) wskazanie na spadek dochodów w podatku rolnym od osób prawnych,  gdyż  spadek był 

znaczący, z poziomu 289.579 zł do 72.132 zł.,

Ponadto  radny  powiedział,  że  należy  pozytywnie  spojrzeć  na  inne  aspekty,  ponieważ 

w podatku od środków transportowych nastąpiło zwiększenie wpływów. Trudno wyjaśnić tę 
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kwestię – powiedział radny – czy jest to spowodowane nie zwiększaniem przez Radę Miejską 

wysokości  podatku  czy  zwiększeniem  taboru  samochodowego?  Radny  stwierdził  także,  że 

zabrakło elementów związanych ze zwiększeniem środków finansowych zewnętrznych. Środki 

majątkowe wzrosły jeśli chodzi o wydatkowanie, natomiast pokrywanie działalności środkami 

zewnętrznymi  ma ten plus,  że ratuje się środki przeznaczone na działalność inwestycyjno – 

remontową. Jest to wypowiedź życzeniowa – powiedział radny – i ma nadzieję, iż przyszły rok 

wykaże  już  możliwość  pozyskania  środków zewnętrznych  w większej  ilości  na  działalność 

gminy.

Burmistrz  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  odnośnie  wzrostu  zaległości  niektórych 

podatków,  zwłaszcza  w  podatku  od  nieruchomości  powiedziała,  że  szczegółowo  omawiała 

temat ten na posiedzeniach Komisji i nie chciałaby naruszyć przepisów dot. ochrony tajemnicy 

skarbowej. Na terenie naszej gminy są poważni dłużnicy – dodała – jednak zostały wszczęte 

wszelkie czynności, jakie może podjąć gmina jako organ podatkowy w celu wyegzekwowania 

tych  zaległości,  jak  również  ich  zabezpieczenia  czyli  upomnienia,  tytuły  wykonawcze  czy 

wpisy  hipoteki  w  księgach  wieczystych.  Jeśli  chodzi  natomiast  o  zmniejszenie  zaległości 

w podatku od środków transportowych burmistrz powiedziała, że jest to najprawdopodobniej 

spowodowane faktem, iż z byle powodu umorzeń nie ma, a co za tym idzie zmniejszyła się 

także liczba składanych wniosków o umorzenie. W kwestii środków zewnętrznych burmistrz 

odpowiedziała,  że  rozdanie  środków  na  lata  2007-2013  w  przypadku  naszych  zadań 

inwestycyjnych  będzie  miało  miejsce  w  roku  następnym.  Natomiast  przewidywany  termin 

podpisania umowy to styczeń 2010 roku, więc płatności mogą dokonywane być dopiero w roku 

2010. 

Dyskusji nie nawiązano. Przewodniczący Rady ustosunkował się do dochodów budżetowych, 

które ukształtowały się na poziomie 99,3 %. Ponadto wyraził swe zadowolenie co do realizacji 

podatku  rolnego,  wykonanego  na  poziomie  około  98 % co zawdzięcza  się  rolnikom i  stąd 

skierował  podziękowania  w  ich  kierunku.  Podobna  sytuacja  jest  z  podatkiem  od  środków 

transportowych  i  wpływ na  to  ma również fakt,  iż   stawki  podatku  nie  są  zbyt  wysokie  – 

powiedział  przewodniczący  –  i  dzięki  temu  podatnicy  od  nas  nie  uciekają.  Reasumując 

przewodniczący  stwierdził,  że  gospodarka  finansowa  jest  prowadzona  z  dużą  rozwagą 

i  odpowiedzialnością.  Przewodniczący  stwierdzenie  swe  oparł  na  fakcie,  iż  realizacja 

wydatków,  zwłaszcza  tych  nieinwestycyjnych  jak  wynagrodzenia  osobowe  pracowników 

wykonane  w  92  %,  daje  podstawę  do  wysuwania  takich  wniosków.  Warto  wspomnieć  – 

powiedział  przewodniczący  – iż  Rada również  prowadzi  gospodarkę  z  dużą  dyscypliną,  bo 

realizacja wydatków wyniosła 78,9 %.        
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Dalszej dyskusji nie nawiązano.

6)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza  Wyrzyska  z  tytułu 

wykonania budżet za 2008 r.

Przewodniczący przypomniał, że wyłącznie Komisja Rewizyjna opiniująca wykonanie budżetu 

Gminy jest  uprawniona do wystąpienia  z wnioskiem do Rady w sprawie udzielenia  lub nie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi. W związku z powyższym Komisja Rewizyjna wystąpiła 

z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu za 

2008  r.  i  wniosek  ten  będzie  przedmiotem  głosowania.  Natomiast  wyrażenie  woli  o  tym 

wniosku będzie jednoznaczne z podjęciem uchwały Rady w sprawie udzielenia absolutorium 

dla  Burmistrza  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  rok  2008  –  powiedział 

przewodniczący.

Kontynuując  przewodniczący  zapytał  kto  jest  za  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2008 r.?

W  wyniku  głosowania  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  został  przyjęty  przez  Radę  Miejską 

w Wyrzysku jednogłośnie, przy15 głosach „za”. 

Następnie  przewodniczący  odczytał  treść  uchwały  w  sprawie  absolutorium  dla  Burmistrza 

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu za 2008 r.

Przewodniczący pogratulował Pani burmistrz wyniku kierując tym samym podziękowania na 

ręce  Pani  burmistrz  oraz  wszystkim  kierownikom  referatów,  jednostek  oraz  pracownikom 

Urzędu.

Następnie  gratulacje  w imieniu  Zarządu Powiatu  w Pile  złożył  starosta  pilski,  Pan Tomasz 

Bugajski.  Starosta  powiedział,  że  Pani  burmistrz  realizuje  marzenie  starosty  jeszcze  sprzed 

sześciu lat, ponieważ na rok 2009 zaplanowano wszystkie te inwestycje, które kiedyś sugerował 

starosta, a które wtedy odrzucono.

Głos  zabrała  burmistrz  Wyrzyska,  Pani  Maria  Bratkowska,  która  bardzo  serdecznie 

podziękowała za wysokie uznanie dla pracy burmistrza, zastępcy oraz wszystkich pracowników. 

Ponadto burmistrz zobowiązała się, że rok 2009 będzie również rokiem dobrym i wszystkie 

zaplanowane zadania ma nadzieję, iż zostaną wykonane, gdyż wszelkie procedury potrzebne do 

rozpoczęcia inwestycji zostały dokonane.      

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) nadania imienia dla Publicznego Przedszkola nr 1 w Wyrzysku,

W  związku  z  faktem,  iż  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji 

przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  21  kwietnia  br.  tj. 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny Pan Edward Gaczkowski w imieniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

Komisji  Budżetu  i  Finansów oraz  Komisji  Rolnictwa  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony Środowiska 

obradujących  w  dniu  22  kwietnia  br.  poinformował,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie 

pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXI/237/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

2) wyrażenia  zgody  na  zbycie  udziałów  w  spółce  Przedsiębiorstwo  Inwestycyjno  – 

Wdrożeniowe „Noteć” Spółka z o. o. w Pile.

Przewodniczący  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem posiedzeń  Komisji 

i w związku z powyższym poprosił przewodniczących o przedstawienie opinii. 

Przed przedstawieniem opinii głos zabrał burmistrz, Pani Maria Bratkowska. 

Burmistrz  zgłosił  autopoprawkę  polegającą  na  dopisaniu  w  tytule  uchwały  po  wyrażeniu 

„Przedsiębiorstwo Inwestycyjno – Wdrożeniowe”nazwy „Noteć”. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 kwietnia br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  22  kwietnia  br. 

powiedział,  że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt.  projektu uchwały 

z jednoczesnym wyjaśnieniem zasadności zapisu § 2 projektu uchwały.

Przewodniczący  przed  poddaniem  projektu  uchwały  pod  głosowanie  przystąpił  do 

przegłosowania zgłoszonej przez Panią burmistrz autopoprawki.

W wyniku głosowania autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Następnie  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  po  czym  przystąpiono  do 

przegłosowania uchwały wraz z przyjętą autopoprawką.
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Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  15  głosach  „za”.  Uchwała  Nr  XXXI/238/09 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 Opinie  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczące  materiałów  na  XXXI  Sesję  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w dniu 28 kwietnia br. stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 

11. Informacja Przewodniczącej  Komisji  Oświaty, Zdrowia,  Sportu i  Spraw Socjalnych 

Rady Miejskiej w Wyrzysku o stanie zabezpieczenia podstawowej opieki medycznej 

dla  mieszkańców  Gminy  Wyrzysk  oraz  lekarzy  specjalistów  (opieka  medyczna  dla 

młodzieży szkolnej).

Głos  zabrała  przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Pani 

Teresa  Pinkowska.  Radna  poinformowała,  że  zgodnie  z  planem  pracy  Komisji  Oświaty, 

Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych w dniu 17 marca br. odbyło się posiedzenie Komisji, na 

które zaproszono m.in.  Wicestarostę,  Pana Jana Marka Pikulika,  Sekretarza Powiatu – Pana 

Wojciech  Szutkowskiego,  Dyrektora  Wydziału  Spraw  Obywatelskich  i  Zarządzania 

Kryzysowego  –  Pana  Wojciecha  Glapana,  Panią  Burmistrz,  Panią  Sekretarz,  Pana 

Przewodniczącego Rady, Panią Inspektor Witczak, radnych oraz sołtysów. Radna kontynuując 

powiedziała, że w gminie Wyrzysk świadczenia zdrowotne realizowane są przez trzy podmioty: 

Przychodnia Medycyny Rodzinnej  „Vita” w Osieku n.  Not.,  która  zatrudnia obecnie  dwóch 

lekarzy, Przychodnia Lekarska w Wyrzysku – dwóch lekarzy oraz Niepubliczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej „Mutmed”- czterech lekarzy. Natomiast świadczenia pielęgniarskie świadczone są 

przez trzy pielęgniarki w ramach indywidualnych praktyk pielęgniarskich. W Osieku n.Not. są 

to dwa podmioty,  a w Wyrzysku trzy.  Umowy zawierane są na trzy lata, aktualnie do 2010 

roku. Usługi pielęgniarskie świadczone są  od poniedziałku do piątku w godz. od 8 do 1800, 

z wyjątkiem dni wolnych od pracy. Ponadto – dodała radna  - pielęgniarska opieka domowa 

realizowana  jest  również  przez  jeden  podmiot  –  grupową  praktykę  pielęgniarską  „Vita” 

w Falmierowie. Jest to system świadczeń dla ludzi schorowanych w domu – powiedziała radna. 

Od  miesiąca  stycznia  2009  r.  powstała  pielęgniarska  opieka  długoterminowa  „Speranza” 

w  Wyrzysku,  której  kierownikiem  jest  Pani  Seroka.  Działa  ona  na  podstawie  kontraktu 

zawartego z Narodowym Funduszem Zdrowia – poinformowała radna. Obecnie ma pod opieką 

dwudziestu pacjentów, którzy kierowani są na podstawie skierowania od lekarza rodzinnego 

bądź  na  podstawie  skierowania  szpitalnego.  Ponadto  świadczenia  położne  środowiskowe 

prowadzone są przez jedną położną w ramach indywidualnej praktyki od poniedziałku do piątku 

w godzinach od 8 do 1800. Położna taka może mieć do 6600 pacjentów – poinformowała radna. 

W zakresie leczenia stomatologicznego działają aktualnie w ramach umów zawartych z NFZ 
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trzy  gabinety  stomatologiczne  w  Wyrzysku.  Być  może  –  powiedziała  radna  –  podpisany 

zostanie kontrakt na świadczenia stomatologiczne w Osieku n. Not. W ramach ambulatoryjnej 

opieki specjalistycznej zostały zawarte z NFZ na lata 2009-2011 i realizowane są w Poradni 

Okulistycznej, Urologicznej, Ginekologiczno-Położniczej, Otolaryngologicznej, Chirurgicznej, 

Ogólnej,  Neurologicznej  oraz  Logopedycznej.  Odnośnie  opieki  higienicznej  pielęgniarek 

i higienistek radna poinformowała, że sprawowane są one w szkołach i obejmuje młodzież od 

klasy  zerowej  do  19  lat.  W  związku  z  działalnością  szpitala  powiatowego  w  Wyrzysku 

podpisana  została  umowa  na  udzielenie  świadczeń  opieki  zdrowotnej  w  rodzaju  leczenia 

szpitalnego,  które  realizuje  się   na  oddziałach:  położnictwa,  ginekologii,  dziecięcym, 

neonatologii,  wewnętrznym oraz chirurgii.  Ponadto również podpisano umowę na udzielenie 

świadczeń  opieki  zdrowotnej  w  zakresie  rehabilitacji  leczniczej,  ambulatoryjnej,  chirurgii 

ogólnej i urologii. Podczas dyskusji nawiązano do tematu rozwiązania oddziału dla przewlekle 

chorych, w ramach którego zwiększono liczbę łóżek na oddziale wewnętrznym. Bardzo dużo 

mówiono  również  na  temat  wolontariatu  proponując,  aby  zrobić  ukłon  w  szkole 

ponadgimnazjalnej  bądź w kierunku osób, które chciałyby nieść pomoc innym w zamian za 

bezpłatne  świadczenia.  Wskazano na „Ochronkę” jako miejsce do przeprowadzania różnych 

zabiegów. Radna powiedziała, że Komisja zapozna się z tym tematem i zorientuje czy można 

coś  w tej  kwestii  zrobić.  Pytano także o stomatologa  w szkołach.  W odpowiedzi  uzyskano 

informację, iż stomatolodzy nie wrócą już do szkół, ponieważ jest to troska rodziców i każdy 

rodzic musi zabiegać, aby zapewnić dziecku opiekę stomatologa. Pytano również o wydawane 

zaświadczenia  przez  lekarzy  rodzinnych  –  czy  są  one  płatne?  Odpowiedziano,  że  jeśli 

zaświadczenie służy dalszemu leczeniu to żaden lekarz nie powinien robić tego za odpłatnością, 

natomiast jeśli chodzi o wydanie zaświadczenia celem przedłożenia go na kursie prawa jazdy to 

są  to  zaświadczenia  wydawane  odpłatnie.  Kończąc  radna  poinformowała,  że  Komisja  po 

przeanalizowaniu  wszystkich  wniosków  przegłosowała  jednocześnie  dwa  wnioski,  które 

skierowała  do  przewodniczącego,  a  które  dotyczą  zabezpieczenia  w  przychodni  medycyny 

rodzinnej „Vita” w Osieku n. Not. pomieszczenia na wózki inwalidzkie i wózki dziecięce oraz 

wniosek dot. podjęcia działań mających na celu utworzenie Poradni Dermatologicznej.  

Przewodniczący podziękował za tak szczegółowe przestawienie informacji. 

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  wobec  braku  sprzeciwu  uznał,  iż  Wysoka  Rada 

przyjęła informację jednogłośnie.
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12. Informacja Burmistrza o podjętych w roku budżetowym rozstrzygnięciach w zakresie 

stosowania ulg określonych w uchwale Nr XXV/196/08 z dnia 29 października 2008 r. 

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

spłaty  należności  pieniężnych,  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  – 

Ordynacja  podatkowa –  oraz  wskazanie  organów lub osób do tego uprawnionych, 

w terminie jednego miesiąca od zakończenia okresów sprawozdawczych.

Informacja ta była przedmiotem posiedzeń Komisji – powiedział przewodniczący – i w związku 

z tym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 kwietnia br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  22  kwietnia  br. 

powiedział,  że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię  do przedstawionej  przez 

burmistrza informacji o podjętych w roku budżetowym rozstrzygnięciach w zakresie stosowania 

ulg.

Przewodniczący wyjaśnił,  że  pozytywne opinie  Komisji  wzięły się z faktu,  iż w roku 2008 

umorzeń  nie  było.  Również  wobec  powyższego  dyskusji  w  przedmiotowej  kwestii  nie 

nawiązano.  Przewodniczący  uznał,  iż  informacja  przyjęta  została  przez  Wysoką  Radę 

jednogłośnie.

 Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

13. Informacja  Burmistrza  Wyrzyska  z  bieżącej  realizacji  zadań  inwestycyjnych  na 

2009 r.

Informacja była przedmiotem posiedzeń Komisji, z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej, w związku 

z czym przewodniczący zwrócił  się do przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 kwietnia br. wyraziły 

jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionej  informacji  z  bieżącej  realizacji  zadań 

inwestycyjnych na 2009 rok. 

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  22  kwietnia  br. 

powiedział, że Komisje te pozytywnie jednogłośnie ustosunkowały się do informacji Burmistrza 

Wyrzyska z bieżącej realizacji zadań inwestycyjnych na 2009 rok.  

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  wyjaśnił,  że  cyt.  informacja  nie  była  przedmiotem 

rozpatrywania  przez  Komisję  Rewizyjną,  aczkolwiek  w dniach  29-30 kwietnia  br.  Komisja 

Rewizyjna przeprowadzi kontrolę w zakresie realizacji inwestycji przewidzianych na rok 2009.
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Dalszej dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący uznał, iż informacja przyjęta została jednogłośnie.

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

14. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  do  przewodniczącego  nie 

wpłynęła żadna interpelacja, stąd nie było również odpowiedzi.

15. Interpelacje i zapytania radnych.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

W związku z nie zgłoszeniem interpelacji i zapytań radnych nie było również odpowiedzi.

17. Wystąpienia sołtysów.

Ze strony sołtysów nie zgłoszono uwag i wniosków.

18. Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący  w  gestii  wyjaśnienia  poinformował,  że  udział  w  sesji  wzięli  Państwo 

Jagodzińscy,  którzy wyrazili  wolę zabrania  głosu.  Przewodniczący powiedział,  że  będzie  to 

możliwe,  jednak  nastąpić  to  miało  w  odpowiednim  punkcie  jakim   jest  „Wolne  głosy 

i wnioski”. Niestety Państwo Jagodzińscy opuścili salę obrad przed przystąpieniem do realizacji 

cyt.  punktu obrad i wobec tego przewodniczący oznajmił, iż z jego strony nie była to żadna 

złośliwość,  a  jedynie  zachowanie  pewnych  zasad,  które  podczas  sesji  obowiązują.  Dodał 

również,  iż  gdyby Państwo Jagodzińscy wcześniej  poinformowali  o chęci  zabrania  głosu to 

przewodniczący  poinformowałby  o  godzinie,  na  którą  mieliby  przyjść,  aby  zabrać  głos 

w odpowiednim punkcie.

 Kolejno głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina w związku z wypowiedzią Starosty odnośnie 

dożynek wojewódzkich, które po raz pierwszy odbędą się w Pile w dniu 30 sierpnia br. woli 

wyjaśnienia poinformował, że dożynki wojewódzkie odbyły się już w Osieku n. Not., jednak 

były to dożynki województwa pilskiego.

Przewodniczący  poinformował,  że  zgodnie  z  podjętą  uchwałą  zobowiązany  jest  do 

przedstawiania kwartalnych informacji o wysokości delegacji służbowych radnych. Za pierwszy 
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kwartał br. kwota za delegacje wyniosła 257,23 zł – powiedział przewodniczący. Był to wyjazd 

przewodniczącego  wraz  z  przewodniczącym  Komisji  Rewizyjnej  na  szkolenie  z  zakresu 

absolutorium  oraz  udział  przewodniczącego  Rady  w  Zjeździe  Przedstawicieli  i  Członków 

Stowarzyszenia  Gmin i Powiatów Wielkopolski.  Na ogólną kwotę 3.000 zł  zaplanowaną na 

delegacje wykonano 257,23 zł, w związku z czym pozostało do wykorzystania 2.742,77 zł – 

powiedział przewodniczący.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad.     

19. Zakończenie obrad.

O godzinie 1605 w związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad przewodniczący 

zamknął  obrady XXXI sesji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za 

liczny udział w obradach.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego

Protokół sporządziła            Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady

Aleksandra Brzezińska radny, Pan Leonard Borowczyk             Stefan Rymer
podinspektor ds kadrowych
i obsługi rady gminy
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